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Jegyzőkönyv 

 
 
Készült: Dévaványa Városi Önkormányzat Polgármesteri Hivatalában 2011. január 25-én 
megtartott Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság nyílt ülésén. 
 
Jelen vannak: 

 Nyuzó Marietta bizottság elnöke 
 Dékány József bizottsági tag 
 Kanó József bizottsági tag 
 
Távol maradt: 
 Földi Imre bizottsági tag 
 
Tanácskozási joggal részt vesz: 
 Pap Tibor polgármester 
 Balogh Csilla jegyző 
 Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
Meghívott: 
 Szarka Andrea igazgatási irodavezető 
 Gyuricza Máté műszaki ügyintéző 
 
Jegyzőkönyvvezető: Hermeczi Erika ügykezelő 
 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Köszönti a Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottság ülésén megjelenteket, Pap Tibor polgármestert, Balogh Csilla jegyzőt, 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezetőt, Szarka Andrea igazgatási irodavezetőt, 
Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt, valamint a bizottság megjelent tagjait. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, mivel a bizottság tagjainak több mint a fele 
megjelent az ülésen. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság jelenlévő tagjainak száma 3 fő, 
távolmaradt Földi Imre bizottsági tag. 
 
Ismerteti a napirendi pontokat, melyek a következők: 

1. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 2011. évi munkatervének megtárgyalása és 
elfogadása. 
Előadó: Nyuzó Marietta a bizottság elnöke 

 
2. A 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 

Előadók: Pap Tibor polgármester 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 

 
3. Hatályban lévő önkormányzati rendeletek felülvizsgálata (10 rendelet) 

Előadó: Balogh Csilla jegyző  
 

4. Bejelentések. 
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Megkérdezi a bizottság tagjait, hogy van-e valakinek egyéb önálló napirend megtárgyalására 
javaslata? 
Megállapítja, hogy önálló napirendi pont megtárgyalására javaslat nem hangzott el.  
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, egyetértenek-e az ismertetett napirendi pontok 
megtárgyalásával?  
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
 1/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 

 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2011. január 25-én tartandó ülés napirendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 
1. A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 2011. évi munkatervének 

megtárgyalása és elfogadása. 
Előadó: Nyuzó Marietta a bizottság elnöke 
 

2. A 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
Előadók: Pap Tibor polgármester 
Szűcsné Horváth Margit gazdálkodási irodavezető 
 

3. Hatályban lévő önkormányzati rendeletek felülvizsgálata (10 rendelet) 
Előadó: Balogh Csilla jegyző  
 

4. Bejelentések. 
 

 
1. napirend: A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 2011. évi munkatervének 
megtárgyalása és elfogadása. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér az első napirendi pontra, 
amely a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 2011. évi munkatervének megtárgyalása és 
elfogadása. 
Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a Képviselő-testület 2011. évi munkatervéhez igazodva 
elkészült a bizottság munkatervének tervezete. 
 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e valakinek javaslata egyéb napirend felvételére a Jogi- 
Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 2011. évi munkatervébe? 
Megállapítja, hogy javaslat további napirend felvételére nem hangzik el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, a Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 2011. évi 
munkatervét a mellékelt előterjesztés szerint elfogadják-e? Kéri, aki a munkatervet elfogadja, 
az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
2/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a 2011. évi munkatervét a mellékelt tervezet szerint 
elfogadja. 

(A Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság 2011. évi munkaterve a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 

 
2. napirend: A 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a második napirendi 
pont megtárgyalására, amely a 2011. évi költségvetés tervezetének előzetes megtárgyalása. 
Megkéri a gazdálkodási irodavezetőt, hogy a 2011. évi költségvetés tervezetéről, az egyeztető 
tárgyalások alkalmával történtekről rövid tájékoztatást adjon a bizottság tagjai részére. 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Köszönti a bizottság tagjait. Elmondja, 
hogy az önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezetében 292.267 e. Ft-tal marad el a 
bevétel a tervezett kiadásokhoz képest, ezen belül a működési hiány 109.373 e. Ft. A 
fejlesztési hiánynak a várható pénzmaradvány lesz a forrása, de nem lesz elegendő forrás 
ahhoz, hogy minden fejlesztésre elég legyen. Mindezek miatt a Költségvetési Egyeztetési 
Munkacsoport már megkezdte a munkáját, az intézmények vezetőivel, gazdaságvezetővel 
egyeztetések történtek. A költségvetési hiány csökkentése érdekében kérték az intézményeket 
a költségvetésük átdolgozására úgy, hogy elvárás minden intézménynél a 10 %-os 
megtakarítás. Ez a 10 %-os megtakarítás vagy bevétel növelés vagy kiadás csökkentés lehet. 
A munkacsoport ülésén hozott állásfoglalás értelmében az intézmények még nem tudták 
átdolgozni az idő rövidsége miatt a költségvetésüket, hiszen a testületi ülésre az előterjesztést 
az elmúlt héten már ki kellett küldeni, ezért a jelenlegi költségvetési tervezet még nem 
tartalmazza a 10 %-os megtakarítást.  
Elmondja azt is az irodavezető, hogy a tegnapi napon tartott Pénzügyi- Ellenőrző- 
Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság ülésén a költségvetést módosító javaslatok is 
többnyire a kiadás oldalt növelték. 
Javaslatot tett a pénzügyi bizottság arra, hogy képviselői kezdeményezésre a 
munkahelyteremtő és megtartó támogatásra további 10 millió forint kerüljön a 2011. évi 
költségvetésbe betervezésre a már helyi rendelet alapján biztosított munkahelyteremtő 
támogatásra beállított 10 millió forint mellett, új támogatási formaként.  
Elhangzott a pénzügyi bizottság ülésén a nőgyógyászati szakrendelés újraindításának 
lehetősége. Abban mindenki egyetértett az ülésen, hogy a szakrendelés ügyében tovább kell 
folytatni az egyeztetést. 
Az ÁMK Közalkalmazotti Tanács képviselői is jelen voltak az ülésen, és szó volt a 
közszférában dolgozók részére cafetéria juttatás biztosításáról. A köztisztviselők részére 
kötelezően jár a cafetéria, amely maximum bruttó 200.000,- Ft. lehet, jelenleg bruttó 193.250 
Ft/fő/év, a maximumra történő emelés költségkihatása éves szinten kb. 200 ezer forint az 
összes köztisztviselőre. Elhangzott, hogy a közalkalmazottak számára is jó lenne ezen 
mértékre közelíteni a cafetéria juttatást. Jelenleg önkormányzati szinten a költségvetésben 
13.200 e. Ft. került beépítésre a közalkalmazottak részére, de ha közelítene a 200.000,- 
Ft/fő/év összeghez, ez a duplájánál is többe kerülne. Az elmúlt évben egy főre vetítve kb. 80-
85 ezer Ft. volt a közalkalmazott részére járó cafetéria juttatás.  

 3



A pénzügyi bizottság ülésén olyan javaslat született, hogy a közalkalmazotti körben is meg 
kell vizsgálni, a megváltozott adójogszabályok miatt mennyi összeggel kapnának kevesebbet, 
és erre vonatkozóan számítást kell végezni. Ez még nem került kiszámításra, így nem tudja 
még ez a javaslat mennyivel fogja növelni a kiadást. 
Az üzemcsarnok beruházás esetében többszöri egyeztetés mellett is sajnos a kiadási oldalon 
21 millió forint nem került betervezésre a költségvetésben, a bevételi oldalon viszont 
betervezésre került, ezért ez az összeg a fejlesztési kiadást még növeli. 
A Családsegítő Szolgálat infrastruktúra fejlesztésére a Szeghalom Kistérség Többcélú 
Társulás pályázatot nyújt be, ennek saját erőként 475 ezer forintot kérnek, a költségvetés 
tervezet jelenleg ezt a kiadást sem tartalmazza. 
Megfogalmazódott a vízjogi engedélyek elkészítésének szükségessége (állami tulajdonban 
lévő közutak mellett elhelyezkedő és még nem felújított csapadékvíz-elvezető csatornák 
karbantartásához, felújításához), amely 5,8 millió forint többletkiadást jelentene. A pénzügyi 
bizottság úgy javasolja, hogy ezt az összeget be kell állítani a költségvetésben, de 60 napon 
belül (mivel lehetőség van később döntést hozni) visszatérnek a döntésre, megrendeljék-e a 
tervek készítését vagy sem, mert addig érvényes a már benyújtott ajánlat.  
A pénzügyi bizottság javasolta, hogy a játszótér terveit készíttesse el a Képviselő-testület.  
Napirendi pont volt a pénzügyi bizottság ülésén a fejlesztési elképzelésekről szóló tájékoztató, 
melynek kapcsán Polgármester Úr és Feke László műszaki irodavezető előterjesztésben 
felsorolt fejlesztéseket egyenként megtárgyalták, és a testület át fogja egyenként a célokat 
tekinteni, a megvalósítandó fejlesztésekhez elkülönít önerő részt és prioritást állít fel.  
Elmondja az irodavezető, hogy a működés tekintetében soha nem volt még ekkora nagy 
mértékű hiány. Kérdés, hogy a Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport mekkora mértékű 
csökkenést tud majd elérni az intézményvezetőkkel, hivatallal együtt munkálkodva. 
Ennyit kívánt röviden tájékoztatásul elmondani az irodavezető. A felmerülő kérdésekre 
válaszol. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a gazdálkodási 
irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Kéri a bizottság tagjainak véleményét az önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezetével 
kapcsolatban. 
Megadja a szót Dékány József bizottsági tag részére. 
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Kérdése a gazdálkodási 
irodavezetőtől, hogy az üzemcsarnok beruházásához kapcsolódóan a 21 millió forint miért 
nem került korábban beépítésre a kiadások közzé? 
 
Szűcsné Horváth Margit - gazdálkodási irodavezető: Elmondja, hogy az üzemcsarnok 
beruházása kapcsán a végszámla még nem került kifizetésre, megrendelték az MKB-től ezen 
összeget, de nem jelenítették meg a 21 millió forintot célként. A forrás meg van rá, likviditási 
alapú értékpapírba tették, amikor megkapták a forrást. A kiadás oldalon viszont tévedésből 
nem került beépítésre. 
Említést tesz arról az irodavezető, hogy a közfoglalkoztatás tekintetében bevételnövelés 
lehetősége merült fel, ugyanis a Nemzetgazdasági Minisztérium Foglalkoztatás-stratégiai és 
Módszertani Főosztálya a hosszabb időtartamú közfoglalkoztatás bővítésének céljából 
felmérést végez, hogy az önkormányzatok milyen további foglalkoztatási lehetőségeket látnak 
megvalósíthatónak ebben a formában.  
 
Pap Tibor – polgármester: Hozzáteszi, hogy árbevételt hozó termelő vagy szolgáltató jellegű 
foglalkoztatást biztosító munkalehetőségekre irányuló tevékenységeket szeretnék feltárni. 
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Elmondja a Polgármester, hogy a munkaügyi központ felé elküldték a jelzést, de kiderült, 
hogy ez a felmérés csak egy „ötlet” volt, mert többletforrás nincs hozzá, csak arra voltak 
kíváncsiak milyen jó tapasztalatok, jó gyakorlatok vannak az önkormányzatoknál, és mik 
valósíthatók meg, ha lenne rá forrás. 
Szól arról is a Polgármester, hogy a belvízhelyzet miatt is szükség lenne egy keretösszegre, 
erre sincs forrás a költségvetésben. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy tavasszal nagy 
valószínűség szerint számításba kell venni a belvíz miatti károkat, véleménye szerint a 
településen a vályogházak a jelenlegi belvízhelyzet miatt károsodni fognak. Nem tudja miből 
fogják finanszírozni a károkat, ahol a belvíz miatt sérülni fognak a lakóházak.  
 
Pap Tibor – polgármester: Tájékoztat arról, hogy eddig egy lakóház van, amelyben károkat 
okozott a belvíz, a Sirály utcában, innen a lakók kiköltöztek.  
Elmondja a polgármester, hogy a pénzügyi bizottság ülésén Nyuzó Marietta jelezte és 
tájékoztatta a pénzügyi bizottság tagjait, a környékbeli településen milyen mértékű szociális 
juttatások vannak. Dévaványánál nagyobb településeken sincs olyan mértékű keret a szociális 
támogatásokra, mint itt. Van olyan szociális ellátási forma, amelyre más településeken nincs 
is forrás beállítva. Van ahol rendkívüli gyermekvédelmi támogatásra, méltányossági ápolási 
díjra vagy átmeneti segélyre nagyon minimális forrást vagy egyáltalán nem biztosítanak 
forrást. Ezeknél az ellátásoknál 10 millió forinttal lehetne csökkenteni a keretet. 
 
Balogh Csilla – jegyző: A méltányossági ápolási díj és átmeneti segély ellátásokat kötelező 
szabályozni a helyi rendeletben, más kérdés, hogy milyen szigorú vagy enyhe feltételeket 
állapítanak meg. Amennyiben nincs rá forrás, szigorú feltételeket szabhat meg a testület.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy 
adósságkezelési szolgáltatás keretében adósságcsökkentési támogatás a környező 
településeken sehol nincs, Vésztőn átmeneti segélyre 1,2 millió forintot fordítanak, 
Szeghalmon 3 millió forintot. Rendkívüli gyermekvédelmi támogatás Vésztőn nincs, 
Szeghalmon mindösszesen 500 ezer forint. 
Elmondja a bizottsági elnök, hogy a dévaványai lakosok megszokták, hogy támogatásokat 
kapnak, és vissza is élnek ezzel. Nem azt mondja, hogy szüntessenek meg több ellátást, 
továbbra is adjanak tűzifát, akinek szükséges az ebédet fizessék meg, vagy a gyógyszereit 
fizessék meg, a gyerekeknek szemüvegre szükségük van, az időseknek hallókészülékre, ilyen 
esetekben adjanak támogatást. 
 
Pap Tibor – polgármester: Hozzáteszi, hogy ilyen esetekben lenne szerepe azoknak a 
szervezeteknek, akiket az állam és az önkormányzat is támogat, nekik is kellene támogatni a 
rászorultakat. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A civil szervezetek támogatása 
kapcsán ezért is mondta, nem mindegy milyen tevékenységre kérik a támogatást. A Kapocs 
Egyesület nevében elmondja, amennyiben az eddigi években kapott támogatási összeget 
megkapják, annak is örülni fognak. Véleménye, hogy nem szórakoztató rendezvényekre kell 
elkölteni az önkormányzati támogatást. Próbáljanak meg a civil szervezetek olyan feladatokat 
felvállalni, amelyek a közösség hasznát szolgálják. 
 
Pap Tibor – polgármester: Legjobb példa az óvoda Eötvös úti telephelyén létrehozott „só 
szoba” kialakítása, amely alapítványi támogatásból valósult meg.  
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Sajnos a településen nem jellemző ez a támogatási forma. Szól arról a polgármester, hogy az 
egyházak is támogatást kérnek az önkormányzattól, a katolikus egyház a gázszámla 
kifizetésére, a református egyház a templomtorony kakasának javítására kér anyagi 
támogatást.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Felvetődött a pénzügyi 
bizottság ülésén Feke László irodavezető által, hogy az energiaracionalizálási pályázatok jók, 
de meg kellene nézni mely épületek esetén valósíthatók meg, mert nagy összegű kiadásokról 
van szó, nem biztos, hogy minden épület felújítása megéri. Egyetért a felvetéssel. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy felvetődött korábban is egy központi épület 
építésének (óvodaépület) gondolata, de megvizsgálták, és nem tudják megvalósítani, nincs 
elegendő hely az építésre. A Vásárszél lenne alkalmas terület, de nem támogatták a helyet. A 
Kossuth úti és Eötvös úti óvodaépület mellett próbáltak ingatlanterületet nézni, de nem tudtak 
ingatlant vásárolni, a kisajátítási eljárást nem akarták elindítani. Úgy véli, hogy egyes 
épületeket, mint például a városháza épületét nem szabad hőszigetelni, esetleg nyílászárókat 
cserélhetnek. Meg kell nézni a Körösladányi úti iskolaépület és Hajós úti óvodaépület állagát 
is, érdemes-e azok felújítása. Elmondja a polgármester, hogy a Széchenyi Tervben nincs 
intézményi infrastruktúra kialakítására pályázat kiírva. Felhívja ugyanakkor arra a figyelmet, 
amennyiben a jelenlegi pályázat keretében az intézmények energiaracionalizálását nem 
hajtják végre, maradnak az intézmények az energia-pazarló, korszerűtlen állapotban. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Felveti, hogy a következő 
évekre tekintettel a gyermeklétszám alakulását is figyelni kell. 
 
Pap Tibor – polgármester: Felvetették az ÁMK igazgatónak, hogy a legjobb megoldás az 
lenne, ha az újonnan felújított központi iskolaépületbe kerülhetne még egy évfolyam. Az 
igazgatónő azt a választ adta, hogy nem lehet több gyermeket tanítani abban az épületben, 
pedig korábban 21 osztály tanult benne. Ugyanakkor most csoportbontásokat végeznek, 
nyelvi és egyéb tantárgyak tekintetében, egy osztálynak 4 tanterem is kell.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A művészeti iskolai oktatás 
tekintetében felvetette már korábban is a csoportok magas számát, a létszámok 
figyelembevételével lehetne megtakarítások elérni. 
 
Pap Tibor – polgármester: A művészeti iskolában a csoportos foglalkoztatásokat jobban lehet 
működtetni, mert alacsonyabb a költségkihatása, igaz a normatíva összege nem magasabb. A 
művészeti iskola tanulócsoportjainak számát a következő tanévre ismét meg kell határoznia 
majd a testületnek, amikor megint szembe találkoznak a nehézségekkel.  
A költségvetéssel kapcsolatban elmondja, hogy a képviselők nem akarják látni a problémákat, 
és amennyiben a hiányt nem tudják kezelni, vagy vagyont kell értékesíteni, vagy eljuthatnak 
addig, hogy önkormányzati biztost neveznek ki, aki az önkormányzati gazdálkodást helyre 
teszi. A nem kötelező feladatokat kell elhagyni, amennyiben egyáltalán marad elég pénz a 
kötelező feladatokra. Mindezek utána lehet szó vagyonértékesítésről. Az önkormányzati 
biztos sem a vagyonértékesítéssel fogja kezdeni a költségvetés rendezését. Természetesen a 
művészeti oktatás sem lebecsülendő, kezdetben komoly ellenérzésekkel indult az oktatás, az 
általános iskola akkori pedagógusai részéről is, de nem az volt a cél, hogy zeneművészeket 
neveljenek, hanem kulturáltabb programot tudtak biztosítani délután a tanulóknak. Azóta 
viszont a művészeti oktatás jelentősége megnőtt. Túrkevén a művészetoktatás alapítványi 
formában működik.  
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Elmondja a polgármester, hogy a pedagógusok munkaidejét illetően délután is a munkahelyen 
kellene tartózkodniuk, akkor is, amikor nincs órájuk. A dévaványai ÁMK-ban ezzel szemben 
túlórát fizetnek a délutáni foglalkozásokért, vagy helyettesítés illetve szakkör esetén. Arra 
hivatkoznak, hogy a TÁMOP-os pályázat kapcsán elszámolható a túlóra. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Felhívja a figyelmet, hogy nemcsak a 2010-es évben, korábbi 
években is, amikor nem volt TÁMOP-os pályázat, jelentős túlóra került kifizetésre az ÁMK-
ban. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy eddig tudták kezelni a jelentkező túlóra 
kifizetéseket az ÁMK intézményben, bár emiatt a szociális intézmények átkerültek a 
Társuláshoz, valamint a középiskola megyei önkormányzat fenntartásába került, de most már 
úgy látja a polgármester csak egy lehetőség lesz, ha nem tudják kezelni a költségvetési hiányt, 
átadják az általános iskolát az egyháznak.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Felveti, hogy korábban 
magánóvodát is szerettek volna létesíteni a településen, az ellen is nagy volt a tiltakozás az 
ÁMK óvodapedagógusai részéről.  
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: Megjegyzi, hogy nem zárkóztak 
el attól, hogy magánóvoda legyen Dévaványán. 
 
Pap Tibor – polgármester: Elmondja, hogy ki kellett volna jelölni azt az épületet, amit 
átadtak volna a magánóvoda részére, de nem teremtették meg a feltételt. Az 
óvodapedagógusok még jónak is tartották, hogy kevesebb gyermek lett volna egy csoportban, 
ha néhány gyermeket átvittek volna a magánóvodába.  
 
Balogh Csilla – jegyző: Felveti, hogy korábban történt ellenőrzés, mennyi gyermek van egy-
egy óvodai csoportban. Előfordult, hogy a 23 fős létszám helyett 10 gyermek volt csak a 
csoportban. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: A statisztikai adatot és a 
tényleges létszámot tekintve jelentős a különbség, ez is felmerült már korábban. A 2011. évi 
költségvetéssel kapcsolatban elmondja, hogy eddig az intézményeknek az igényeit vették 
figyelembe, most meg kell fordítani, és a rendelkezésre álló forrást kell figyelembe venni.  
 
Dékány József - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság tagja: A pénzügyi bizottság ülésén 
felvetődött, a 100 millió forint működési hiányt kezelni kell, és minden intézmény 10 %-os 
kiadáscsökkentést hajtson végre. Ez körülbelül fedezné a működési hiányt. A szociális 
segélyekre fordítandó összegeken is csökkentettek a Költségvetési Egyeztetési Munkacsoport 
ülésén. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Személy szerint javasolta a 
szociális segélyre fordítandó keretösszeg csökkentését. Nem kerülne megszüntetésre egy-egy 
támogatási forma, pedig utána jártak, vannak olyan települések, ahol nincs is támogatás vagy 
minimális keretösszeget határoztak meg. Ezért mondta, hogy a civilszervezetek részére 
támogatást csak közösségi érdeket szolgáló feladatra biztosítsanak. 
Javasolja, hogy zárják le a napirendi pontot.  
Megkérdezi van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a 2011. évi költségvetés tervezetével 
kapcsolatban? 
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Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri a bizottság tagjait szavazásra, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy az 
önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezetét első olvasatban fogadja el. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
3/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 

 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy az önkormányzat 2011. évi 
költségvetés tervezetét első olvasatban fogadja el. 
Javasolja a bizottság, hogy a Képviselő-testület bízza meg a Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottságot, valamint a 
Költségvetési Egyeztetési Munkacsoportot, hogy ismételten vizsgálja felül a 
költségvetés tervezetét, és egyeztessen az önkormányzat intézményeivel. 

 
(Az önkormányzat 2011. évi költségvetés tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
 

 
3. napirend: Hatályban lévő önkormányzati rendeletek felülvizsgálata (10 rendelet) 
 
Nyuzó Marietta – Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a harmadik napirendi 
pont megtárgyalására, amely a hatályban lévő önkormányzati rendeletek felülvizsgálata. 
Megkéri a jegyzőnőt az ismertetésre. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Tájékoztatja a bizottság tagjait arról, hogy a képviselő-testület 
döntésének megfelelően az önkormányzati rendeletek felülvizsgálatát kell lefolytatnia a Jogi- 
Igazgatási- Ügyrendi Bizottságnak. Jelen ülésre újabb 10 rendelet felülvizsgálata került 
betervezésre. 
 
 
12/2006. (III. 31.) rendelet – a fiatalok életkezdési kiegészítő támogatásáról szóló 
rendelet felülvizsgálata. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a fiatalok életkezdési kiegészítő támogatásáról szóló 
önkormányzati rendeletet a törvényi szabályozás megjelenése után alkotta meg a testület. A 
támogatás összege azóta változatlan. Javasolhatja a bizottság, a rendelet hatályon kívül 
helyezését, vagy hogy továbbra is hatályban maradjon-e, de elmondja, hogy jelentős anyagi 
terhet nem jelent az önkormányzatnak, ezért nem javasolja a változtatást.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása a fiatalok életkezdési kiegészítő támogatásáról szóló önkormányzati 
rendelettel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri, aki egyetért azzal, hogy a fiatalok életkezdési kiegészítő támogatásáról szóló 12/2006. 
(III. 31.) sz. rendeletet módosítást nem igényel, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
4/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a hatályban lévő önkormányzati rendeletek közül a 
 

12/2006. (III. 31.) sz. rendelet a fiatalok életkezdési kiegészítő 
támogatásáról  

 
rendeletet felülvizsgálta, és megállapította, hogy a rendelet módosítást nem 
igényel. 

 
 
7/2008. (III.06.) ör. rendelet a Dévaványa településen 2008. március 1-2-án végigvonuló 
vihar által lakóingatlanokban okozott károk helyrehozatalának érdekében nyújtandó 
támogatás szabályairól. 
8/2008. (III.12.) ör. rendelet a Dévaványa településen 2008. március 1-2-án végigvonuló 
vihar által lakóingatlanokban okozott károk helyrehozatalának érdekében nyújtandó 
támogatás szabályairól szóló 7/200. (III. 06.) ör. rendelet módosításáról 
rendeletek felülvizsgálata. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy a viharkár miatt kialakult helyzetre tekintettel 
kerültek a rendeletek megalkotásra, és amíg a támogatást kapott lakosokkal kötött támogatási 
szerződések nem járnak le, ebből teljes mértékben a kapott támogatás összeg míg vissza nem 
folyik, vagy a kintlévőség leírásra nem kerül, addig a rendeleteknek hatályban kell maradniuk.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása a Dévaványa településen 2008. március 1-2-án végigvonuló vihar által 
lakóingatlanokban okozott károk helyrehozatalának érdekében nyújtandó támogatás 
szabályairól, valamint ezen rendelet módosításáról szóló önkormányzati rendeletekkel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri, aki egyetért azzal, hogy a Dévaványa településen 2008. március 1-2-án végigvonuló 
vihar által lakóingatlanokban okozott károk helyrehozatalának érdekében nyújtandó 
támogatás szabályairól szóló 7/2008. (III. 06.) ör. rendelet és a 8/2008. (III.12.) ör. rendelet a 
Dévaványa településen 2008. március 1-2-án végigvonuló vihar által lakóingatlanokban 
okozott károk helyrehozatalának érdekében nyújtandó támogatás szabályairól szóló 7/200. 
(III. 06.) ör. rendelet módosításáról szóló önkormányzati rendelet módosítást nem igényel, az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
5/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a hatályban lévő önkormányzati rendeletek közül a 
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7/2008. (III.06.) ör. rendelet a Dévaványa településen 2008. március 
1-2-án végigvonuló vihar által lakóingatlanokban okozott károk 
helyrehozatalának érdekében nyújtandó támogatás szabályairól és a 
8/2008. (III.12.) ör. rendelet a Dévaványa településen 2008. március 
1-2-án végigvonuló vihar által lakóingatlanokban okozott károk 
helyrehozatalának érdekében nyújtandó támogatás szabályairól szóló 
7/200. (III. 06.) ör. rendelet módosításáról 
 

rendeleteket felülvizsgálta, és megállapította, hogy a rendeletek módosítást 
nem igényelnek. 

 
 
20/2008. (IX. 26.) önkormányzati rendelet az adósságkezelési szolgáltatásról, 
13/2010. (VI. 25.) önkormányzati rendelet az adósságkezelési szolgáltatásról szóló 
20/2008. (IX.26.) önkormányzati rendeletének módosításáról 
rendeletek felülvizsgálata. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy az adósságkezelési szolgáltatásról szóló 
önkormányzati rendelet az elmúlt évben felülvizsgálatra került, és alaposan kielemzésre 
került, miért is nem tudott úgy hatályosulni a rendelet, mint szerették volna. Az összegyűjtött 
tapasztalatok alapján módosításra került a rendelet, a Polgármesteri Hivatal és a Családsegítő 
Szolgálat szakemberével egyeztetésre került sor. Azóta több esetben tudtak 
adósságcsökkentési támogatást nyújtani. Ameddig az önkormányzat anyagi forrást tud 
biztosítani, addig nem javasol módosítást a rendeletben.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása az adósságkezelési szolgáltatásról, valamint ezen rendelet 
módosításáról szóló önkormányzati rendeletekkel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri, aki egyetért azzal, hogy a 20/2008. (IX. 26.) önkormányzati rendelet az adósságkezelési 
szolgáltatásról, valamint a 13/2010. (VI. 25.) önkormányzati rendelet az adósságkezelési 
szolgáltatásról szóló 20/2008. (IX.26.) önkormányzati rendeletének módosításáról szóló 
önkormányzati rendelet módosítást nem igényel, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
6/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a hatályban lévő önkormányzati rendeletek közül a 
 

20/2008. (IX. 26.) önkormányzati rendelet az adósságkezelési 
szolgáltatásról,  
13/2010. (VI. 25.) önkormányzati rendelet az adósságkezelési 
szolgáltatásról szóló 20/2008. (IX.26.) önkormányzati rendeletének 
módosításáról 

rendeleteket felülvizsgálta, és megállapította, hogy a rendeletek módosítást 
nem igényelnek. 
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6/2010. (II.26.) önkormányzati rendelet a gyermekvédelem helyi rendszeréről 
rendelet felülvizsgálata. 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló 
önkormányzati rendelet felülvizsgálatára 2010. évben került sor, és ezzel együtt új rendelet 
megalkotása történt. Amennyiben jogszabályban módosítás következik be, a helyi rendeletet 
is módosítani szükséges. Jelenleg nem javasol módosítást a helyi rendeletben. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása a gyermekvédelem helyi rendszeréről szóló önkormányzati rendelettel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri, aki egyetért azzal, hogy a 6/2010. (II.26.) önkormányzati rendelet a gyermekvédelem 
helyi rendszeréről módosítást nem igényel, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
7/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a hatályban lévő önkormányzati rendeletek közül a 
 
6/2010. (II.26.) önkormányzati rendelet a gyermekvédelem helyi 
rendszeréről  
 
rendeletet felülvizsgálta, és megállapította, hogy a rendelet módosítást nem 
igényel. 

 
 
9/2009. (IV. 21.) ör. rendelet - A Szociális Földprogram működéséről 
rendelet felülvizsgálata 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy a Szociális Földprogram működéséről szóló rendelet 
is folyamatosan felülvizsgálatra került, többnyire a rászoruló lakosok részére adott állatok 
fajtája változott. A program kezdetén mangalica állomány került kihelyezésre a rászorulók 
részére, majd napos csibékre nyújtottak be pályázatot, ekkor a rendelet is módosításra került. 
A továbbiakban az önkormányzati tervektől, elképzelésektől és természetesen a pályázati 
támogatástól függ, módosítani kell a későbbiekben a rendeletet. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a Szociális 
Földprogram keretében a rászoruló lakosoknak nyújtott állatállomány kihelyezését 
hatékonynak tartja, bevált ez a támogatási módszer. Az ellenőrzés tekintetében egy helyen 
adódott kisebb gond, de el tudtak számolni, negatívumot nem tud mondani.  
 
Pap Tibor – polgármester: Szintén az a véleménye, hogy a Szociális Földprogram keretében 
biztosított állatállomány kihelyezése hatékonyabb, mert rászoktatják a lakosokat, hogy 
gondozni, nevelni kell az állatokat. Az egyéb támogatási formától, még a vásárlási utalványtól 
is jobbnak tartja. 
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Balogh Csilla – jegyző: Látható, hogy eltolódtak a természetben nyújtott szociális 
támogatások felé, mert a bizottság is látja, hogy a pénzbeli támogatás esetén adódnak gondok. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása a Szociális Földprogram működéséről szóló önkormányzati rendelettel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri, aki egyetért azzal, hogy a 9/2009. (IV.21.) önkormányzati rendelet a Szociális 
Földprogram működéséről módosítást nem igényel, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
8/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a hatályban lévő önkormányzati rendeletek közül a 

9/2009. (IV.21.) ör rendelet a Szociális Földprogram működéséről  

rendeletet felülvizsgálta, és megállapította, hogy a rendelet módosítást nem 
igényel. 

 

28/2009. (X. 30.) ör . rendelet az otthonteremtés helyi támogatásáról 
rendelet felülvizsgálata 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy az otthonteremtés helyi támogatásáról szóló 
önkormányzati rendeletben módosítást nem javasol. Elmondja, hogy viszonylag kevés 
önkormányzat nyújt támogatást otthonteremtés céljából, ezen a téren példaértékű a 
dévaványai önkormányzat. Ameddig a Képviselő-testület tud forrást biztosítani a támogatásra, 
addig nem javasol módosítást a rendeletben. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e valakinek 
kérdése, hozzászólása az otthonteremtés helyi támogatásáról szóló önkormányzati rendelettel 
kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri, aki egyetért azzal, hogy a 28/2009. (X.30.) önkormányzati rendelet az otthonteremtés 
helyi támogatásáról módosítást nem igényel, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
9/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 

Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága a hatályban lévő önkormányzati rendeletek közül a 

28/2009. (X.30.) ör rendelet az otthonteremtés helyi támogatásáról  

rendeletet felülvizsgálta, és megállapította, hogy a rendelet módosítást nem 
igényel. 
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27/2009. (X. 30.) ör. rendelet a közterületek használatáról 
rendelet felülvizsgálata 
a közterület-használat rendjéről szóló rendelet megalkotására javaslat 
 
Balogh Csilla – jegyző: Ismerteti, hogy a közterületek használatáról szóló önkormányzati 
rendelet felülvizsgálata során a közterület-használat rendjéről önkormányzati 
rendelettervezetet terjesztett elő. A rendelet felülvizsgálata során figyelemmel voltak a 
jogszabályszerkesztésről szóló 61/2009.(XII.14.) IRM rendelet előírásaira. Érdemi változás a 
korábbi rendelethez képest, hogy a rendeletben szabályozták a közterületen történő 
szeszesital-fogyasztás szabályait általános tiltó jelleggel néhány eset kivételével (rendelet 10. 
§-a). Ezt több önkormányzat szabályozta már, emiatt több szabálysértési feljelentést is kaptak 
más önkormányzatoktól vagy a rendőrségtől, ha dévaványai lakóhelyű eljárás alá vont 
személy olyan település közterületén fogyasztott szeszesitalt, ahol azt önkormányzati rendelet 
tiltja. Nálunk ez korábban nem volt szabályozva. Elmondja a jegyzőnő, hogy jónéhány 
önkormányzat nemcsak a közterületen történő szeszesital-fogyasztást tiltotta be, hanem a 
dohányzást is. Néhány nagyobb település önkormányzatainak rendeletei már a játszótereken, 
aluljárókban, tömegközlekedési járműveken, sportrendezvényeken megtiltotta a dohányzást. 
A jegyzőnő úgy vélte, a dohányzás tilalmát nem foglalja bele a rendelettervezetbe, túl 
szigorúnak tartja.  
Az önkormányzati rendeletben továbbá részletesen szabályozásra került, hogy a közterület-
használat iránti kérelemnek mit kell tartalmaznia, illetve a kiadandó engedély tartalmára és 
közlésére vonatkozó szabályok is szabályozásra kerültek. A rendelet 2. számú mellékletébe 
bekerült a közterület-használati engedély iránti kérelem nyomtatvány.  
A rendelet 1. számú melléklete a közterület-használati díjakat tartalmazza. A Pénzügyi- 
Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság a díjak mértékénél 10-20 %-os emelést 
javasolt, néhány esetben a kerekítés szabályait alkalmazta. 
A Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság ülésén felmerült a rendelet 
gyakorlati hatályosulásának kérdése. Önkormányzati bevételtől esnek el, mert nincs komolyan 
kezelve, nyomon követve a hatályosulása. Felvetésre került, hogy az Árpád úton nagyon sok 
kereskedő használja a közterületet azzal, hogy az árucikket kihelyezi, illetve reklámtáblák 
kerülnek kihelyezésre. Ezen kereskedők közül meg kell nézni, mennyi kért közterület-
használati engedélyt. Felvetette a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő 
Bizottság, hogy a jövőben ez ne maradjon így, fel kell szólítani a kereskedőket, hogy a 
kihelyezett árukat ne helyezzék ki az üzlet elé, vagy kérjen engedélyt. A közterületi őr is 
ellenőrizheti, betartják-e a rendelkezést. Az önkormányzati bevétel szempontjából is 
szükséges a rendelet betartatása.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni a jegyzőnőnek a 
tájékoztatását.  
Megkérdezi van-e valakinek kérdése, hozzászólása a közterületek használatáról szóló 
önkormányzati rendelettel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Kéri, aki egyetért azzal, hogy a közterület-használat rendjéről szóló önkormányzati rendeletet 
a testület alkossa meg a mellékelt tervezet szerint, a Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati 
Vagyonkezelő Bizottság által javasolt közterület-használati díjak mértékével, ezzel 
egyidejűleg a 27/2009. (X.30.) önkormányzati rendelet a közterületek használatáról hatályát 
veszti, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
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 H a t á r o z a t 
10/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy „a közterület-használat 
rendjéről” szóló önkormányzati rendeletet alkossa meg a mellékelt 
tervezet szerint. 
 

 („a közterület-használat rendjéről” szóló önkormányzati rendelet tervezete a jegyzőkönyv 
mellékletét képezi.) 
 
10/2010. (IV.30.) önkormányzati rendelet a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról 
rendelet felülvizsgálata 
a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 10/2010. (IV.30.) önkormányzati 
rendelet módosításáról szóló önkormányzati rendelet megalkotására javaslat. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Ismerteti, hogy a szociális igazgatásról és szociális 
ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény újabb módosításai eredményezik az önkormányzati 
rendelet módosítását. Kiemeli a módosítások közül, hogy a rendelkezésre állási támogatás 
tekintetében ezen ellátási formát felváltotta a bérpótló juttatás. Az új szabályozás tekintetében 
a helyi önkormányzat képviselő-testülete felhatalmazást kapott a bérpótló juttatásra való 
jogosultság feltételeinek bővítésére, jogosultság egyéb feltételeként előírhatja, hogy a kérelem 
benyújtója, illetve az ellátás jogosultja a lakókörnyezete rendezettségének biztosítására 
vonatkozó, a rendeletében megállapított feltételeket teljesítse.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a 
lakókörnyezet rendezettségére előírt feltételt nemcsak a bérpótló juttatás esetén, hanem 
átmeneti segély iránti kérelmezőknél is bevezetné. 
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy a törvény nem engedi meg, hogy 
más segélyek esetén előírjanak ilyen feltételt, mert az már túlszabályozás lenne.  
Kiegészítést javasol továbbá a rendelettervezetben, az 5. § (2) bekezdése tartalmazza a miről 
köteles a kérelmező vagy jogosult gondoskodni, a bekezdést az alábbiak szerint javasolja 
módosítani: 
(2) A kérelmező vagy jogosult köteles az általa életvitelszerűen lakott lakás vagy ház 
állagának megóvásáról, falazatának karbantartásáról, tető héjazatának karbantartásáról, 
csapadékvíz elvezetéséről gondoskodni. A rendeltetésszerű használhatóság érdekében köteles 
gondoskodni a higiénikus állapotáról az alábbiak szerint: 

a) a lakás folyamatos tisztán tartása, takarítása, 
b) vizes helyiség és illemhely rendeltetésszerű használata, rendszeres takarítása, 

fertőtlenítése. 
Tájékoztat arról az irodavezető, hogy a jogszabály 5 nap haladékot ad a helyreállításra, a 
feltétel teljesítésére vonatkozóan, ugyanakkor konkrétan meg kell határozni, hogy a 
kérelmezőnek mit kell teljesíteni, hogy jogosulttá váljon a bérpótló juttatásra, illetve továbbra 
is jogosult maradjon a juttatásra.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megköszöni az igazgatási 
irodavezetőnek a tájékoztatást. 
Megadja a szót a Jegyzőnő részére. 
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Balogh Csilla – jegyző: Elmondja, hogy jogi szabályozás szempontjából előremutató, jó és 
helyes ez a szabályozás, ugyanakkor a bürokrácia szempontjából nézve jelentős feladatot 
jelent a szociális ügyintéző számára ezen rendelkezés betartása. El lehet gondolni mennyi 
időbe telik az ügyintézőnek, amíg a bérpótló juttatást kérelmezők lakóingatlanait 
megtekinteti, kertet, udvart, lakást megnézi, környezettanulmányt készít, felolvassa az 
ügyfélnek, aki azt aláírja, hogy egyetért a leírtakkal. Szervezés szempontjából fél attól, 
hogyan fogják tudni betartani, itt látja a rendelet gyenge pontját. A jelenlegi igen jelentős 
munkájától fogja kivenni az ügyintézőt, aki így is túlterhelt. Jelentős a bérpótló juttatásra 
jogosultak száma, ha egy évben csak egyszer is megy ki az ügyintéző, akkor is nagy terhet 
jelent. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Elmondja, hogy a Családsegítő 
Szolgálat az ellenőrzésbe nem tud besegíteni, mivel hatósági jogkört nem láthat el.  
 
Szarka Andrea – igazgatási irodavezető: Elmondja, hogy 2010. évben a RÁT-ra jogosultak 
száma 215 fő volt. A bérpótló juttatást igénylők jelentős része úgy véli év elején fog 
jelentkezni, ezzel számolnak. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek kérdése, hozzászólása a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 
10/2010. (IV.30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló önkormányzati rendelet 
tervezettel kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. Aki egyetért azzal, hogy a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 10/2010. (IV.30.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 
rendeletet a testület alkossa meg az 5. § (2) bekezdésben javasolt kiegészítéssel, kéri az 
kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 

 H a t á r o z a t 
11/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy „a szociális igazgatásról 
és szociális ellátásokról szóló 10/2010. (IV.30.) önkormányzati rendelet 
módosításáról” szóló rendeletet alkossa meg azzal a kiegészítéssel, hogy 
az 5. § (2) bekezdése az alábbiak szerint kerüljön módosításra: 
 
(2) A kérelmező vagy jogosult köteles az általa életvitelszerűen lakott lakás 
vagy ház állagának megóvásáról, falazatának karbantartásáról, tető 
héjazatának karbantartásáról, csapadékvíz elvezetéséről gondoskodni. A 
rendeltetésszerű használhatóság érdekében köteles gondoskodni a 
higiénikus állapotáról az alábbiak szerint: 

a) a lakás folyamatos tisztán tartása, takarítása, 
b) vizes helyiség és illemhely rendeltetésszerű használata, rendszeres 

takarítása, fertőtlenítése. 

 („a szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 10/2010. (IV.30.) önkormányzati 
rendelet módosításáról” szóló önkormányzati rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 
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4. napirend: Bejelentések. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Rátér a bejelentésekre. 
Elmondja, hogy a BIO-SALES Bt. szelektív hulladékgyűjtésre vonatkozóan benyújtotta 
ajánlatát. Megkéri Gyuricza Máté műszaki ügyintézőt, hogy az ajánlatról röviden tájékoztassa 
a bizottság tagjait. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Tájékoztatja a bizottság tagjait, hogy a BIO-SALES Bt. 
benyújtotta az ajánlatát a szelektív hulladékgyűjtésre vonatkozóan, így Dévaványán is 
elindulhat a hulladékgyűjtés a környező településekhez hasonlóan. Korábban a PET palackok 
gyűjtésére vonatkozóan tett javaslatot, most viszont ajánlatában látható, hogy az első évben a 
PET palack gyűjtését, második évben PET palack és fólia, valamint papír hulladék gyűjtését, 
harmadik évben már Tetra-pack, fém italos dobozok gyűjtését, és negyedik évben 
üveghulladék gyűjtés bevezetését ütemezték elő. 
Ennek megfelelően készítette el a rendelettervezetet, valamint a közszolgáltatási szerződés 
tervezetet. 
A közszolgáltatás ellenértéke 5 Ft/év/ingatlan + ÁFA összeg, ez összesen kb. 17.813 Ft-ot 
jelent. A Pénzügyi- Ellenőrző- Önkormányzati Vagyonkezelő Bizottság ülésén felvetődött, 
hogy a közszolgáltatás ezen díját az önkormányzat vállalja át, és így adminisztratív feladatok 
nem keletkeznek, az ingatlan-tulajdonos részére nem kell számlát küldeni. Az ingatlan-
tulajdonosokkal nem kerülne külön szerződéskötésre sor, hanem akkor jön létre a szolgáltatás, 
amikor hirdetmény útján a tájékoztatás megtörténik, az ingatlan-tulajdonosok részére zsákok 
kerülnek szétosztásra, és igénybe vehetik a szolgáltatást. Egyszerűbb lesz ilyen módon a 
szelektív hulladékgyűjtés, mint amikor a vegyes hulladék gyűjtéssel együtt történt az 
elszállítása.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Kérdése, hogy a gyűjtő zsákok 
hol lesznek beszerezhetők? 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Az üzemcsarnoknál, amelyet a Bt. bérel, ügyfélszolgálat 
kerül kialakításra, továbbá a begyűjtő járatkor lehet kérnie a lakosnak zsákot a szelektív 
hulladék gyűjtésére.  
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Reméli, hogy a BIO-SALES 
Bt-nek beindul a vállalkozása, és az üzemcsarnoknak így megfelelő bérlője lesz. 
 
Gyuricza Máté – műszaki ügyintéző: Amennyiben azt akarja elérni, hogy hatékony legyen a 
Bt. tevékenysége, figyelni kell arra, hogy megfelelő kommunikáció legyen az ingatlan-
tulajdonosokkal.  
Elmondja, hogy a közszolgáltatási szerződés tervezetben a közszolgáltatás ellátására 10 évet 
határoztak meg, mivel a hulladékgazdálkodásról szóló törvény (Hgt.) pontosan meghatározza 
a szerződéskötés időtartamát. A felmondás időt 6 hónapban kötötték ki, a felmondást viszont 
indokolni kell. 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Reméli, hogy a BIO-SALES 
Bt. szelektív hulladékgyűjtésre vonatkozó tevékenysége sikeres lesz, munkahelyeket teremt, 
és bízik abban is, hogy a szemét nem a település határába kerül elhelyezésre. 
Megkérdezi a bizottság tagjait, van-e még valakinek kérdése, hozzászólása a BIO-SALES Bt. 
szelektív hulladékgyűjtésre vonatkozó ajánlatával kapcsolatban? 
Megállapítja, hogy további kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 
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Szavazásra kéri a bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a Bio-Sales Bt.- 
vel a műanyag csomagolási hulladékok szelektív begyűjtésére 2011. március 1. napjától 10 
évre szóló közszolgáltatási szerződést kössön.  
Kéri, aki a javaslattal egyetért, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
12/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy 2011. március 1. napjától 
10 évre szóló közszolgáltatási szerződést kössön a Bio-Sales Bt.- vel a 
műanyag csomagolási hulladékok szelektív begyűjtésére. A 
közszolgáltatónak a teljesítés megkezdésekor rendelkeznie kell az előírt 
hatósági engedélyekkel. A hulladékkezelési közszolgáltatás egyes tartalmi 
elemei az önkormányzati rendeletben továbbá a közszolgáltatási 
szerződésben kerülnek leszabályozásra. Az önkormányzati rendelet 
tervezetét véleményezés céljából meg kell küldeni a környezetvédelmi 
hatóságnak.  
 

(Dévaványa Városi Önkormányzatnak a Bio-Sales Bt.-vel a műanyag csomagolási hulladékok 
szelektív begyűjtésére kötendő közszolgáltatási szerződés tervezete a jegyzőkönyv mellékletét 
képezi.) 
 
 
Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Ismételten szavazásra kéri a 
bizottság tagjait, javasolják-e a Képviselő-testületnek, hogy a szelektív hulladékgyűjtéssel 
kapcsolatos közszolgáltatásról szóló önkormányzati rendeletet a mellékelt tervezet szerint 
alkossa meg. 
Kéri, aki a szelektív hulladékgyűjtéssel kapcsolatos közszolgáltatásról szóló önkormányzati 
rendelet megalkotását javasolja a testületnek, az kézfelnyújtással jelezze. 
Szavazást követően megállapítja, hogy a bizottság egyhangúlag, 3 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül a következő határozatot hozza: 
 

 H a t á r o z a t 
13/2011. (I. 25.) JIÜ. Biz. hat. 
 
 
Dévaványa Városi Önkormányzat Képviselő-testületének Jogi- Igazgatási- 
Ügyrendi Bizottsága javasolja a testületnek, hogy „a szelektív 
hulladékgyűjtéssel kapcsolatos közszolgáltatásról” szóló önkormányzati 
rendeletet alkossa meg a mellékelt tervezet szerint. 
 

 („a szelektív hulladékgyűjtéssel kapcsolatos közszolgáltatásról” szóló önkormányzati 
rendelet tervezete a jegyzőkönyv mellékletét képezi.) 
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Nyuzó Marietta - Jogi- Igazgatási- Ügyrendi Bizottság elnöke: Megkérdezi van-e még 
valakinek bejelentése? 
Megállapítja, hogy további bejelentés nincs. 
A bizottság elnöke megköszöni a megjelenteknek a részvételt és az ülést 1625 órakor bezárja. 
 
 
 

Kelt: mint az első oldalon 
 
A jegyzőkönyv hiteléül: 
 
 
 ________________________ 
 Nyuzó Marietta  
 bizottság elnöke 
 
 
 
 _______________________ 
 Hermeczi Erika  
 jegyzőkönyvvezető 
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